
 

 
 

HØRINGSUTTALELSE OM NY TILBUDSSTRUKTUR FOR 

VIDEREGÅENDE OPPLÆRING I TROMS 

 

Hålogalandsrådet ønsker å levere høringsuttalelse til forslaget om en ny 4-årsstruktur for 
videregående skole i Troms fylkeskommune. 

Det er positivt at det legges opp til en struktur som strekker seg over flere år. Dette kan gi 
forutsigbarhet for elever, lærere og næringsliv. Vi ber om at Troms fylkeskommune 
etablerer et solid samarbeid med Nordland fylkeskommune for å sikre et helhetlig 
utdanningstilbud i vår region og ber om at struktursakene i fremtiden kjøres samtidig.  

Hålogalandsrådet vil fokusere på fire hovedpunkter: 

1. Opprettholdelse av musikk, og drama i Harstad: Disse utdanningstilbudene er 
avgjørende for nærmiljøet, og en nedleggelse vil ha store konsekvenser for 
lokalsamfunnet og de profesjonelle fagmiljøene. 

2. Utdanningsprogram VG1 Naturbruk ved Stangnes Rå videregående skole: Vi 
støtter YVIA sin separate høringsuttalelse om dette temaet. Det er viktig at dette 
programmet blir søkbart fra skoleåret 2025/2026 for å møte behovene i regionen. 

3. Utvikling av grenseavtalen med Nordland: Det er nødvendig å utvide både 
omfang og geografi av grenseavtalen, særlig for Lødingen kommune, som i dag 
ikke har en slik avtale. Dette vil gi ungdommer frihet til å velge mellom 
utdanningstilbud i både Nordland og Troms. 

4. Dialog med Forsvaret: Med oppbyggingen av Forsvaret i Nordland og Troms, er 
det et økende behov for kvalifisert personell. Vi oppfordrer Troms fylkeskommune 
til å ha tett dialog med Forsvaret for å sikre nødvendig rekruttering fra regionen. 

Hålogalandsrådet er enig i kompetanseutvalgets "Kompetansestrategi i Troms" for 2024-
2028 og understreker at beslutninger om tilbudsstrukturen må ta hensyn til yrkeslivets 
behov for kvalifisert arbeidskraft samt ungdommenes behov for tett oppfølging for å 
redusere frafall i videregående skole. 

Innspill fra Hålogalandsrådet: 

• Hålogalandsrådet består av fem kommuner i Troms og tre i Nordland med til 
sammen 60 000 innbyggere. Som bo- og arbeidsmarkedsregion forholder 



 

 
 

innbyggere og næringsliv seg til begge fylkene – og løsningene på hver side av 
grensen bør derfor koordineres.  

• Utdanningstilbudene må speile behovene i næringslivet og samfunnet, og 
samarbeid på tvers av fylkesgrensene må forbedres. 

• Regionvekstavtalene bør styrke feltet utdanning i grenseregionen, og 
grenseavtalene må utvides og utvikles. For elever og folk med voksenrett.  

• Lødingen kommune bør få grenseavtale for sine elever.  

• Daglige skolebusser i begge retninger er essensielt for å gjøre 
grenseoverskridende utdanningsvalg reelle. 

• Vi ber om at Forsvarets behov for kompetanse blir ivaretatt i strukturen for 
videregående opplæring.  
 
Dette gjelder for både Ramsund orlogsstasjon, Evenes flystasjon og Forsvarets 
verksted Bjerkvik. Evenes flystasjon er siden forrige rullering reetablert med en 
stor flyoperativ aktivitet for både maritim overvåkning med P-8A Poseidon og 
NATO Quick Reaction Force (QRA) med F-35. Dette har medført et betydelig 
behov for flyteknisk kompetanse på Evenes. For å sikre tilstrekkelig tilgang på slik 
kompetanse og kontinuitet i bemanningen, bør arbeidet videre hensynta dette 
behovet.  Disse fagfolkene og utdanningsretningene kan være helt kritiske for 
beredskap og for lokal rekruttering til Forsvaret som ut fra Evenes opprettholder 
kontroll og overvåking av nordområdene på vegne av Norge og NATO. Lokal 
rekruttering er også en nøkkelfaktor for å redusere pendling i Forsvaret. 
Forsvarets behov vil derfor kreve en egen prosess. 
 
For eksempel har både Nordland og Troms flyfaglige miljøer, primært i Bodø og på 
Bardufoss. De videregående skolene i vår region, særlig Narvik vgs og Stangnes 
Rå vgs bør også vurderes mot Forsvarets behov. Dette arbeidet haster og kan ikke 
vente på neste rullering. 

• Hålogalandsrådet ser på sjømat som et satsningsområde, og utdanning innen 
dette feltet vil styrke næringslivet og gi nye alternativer for ungdom. 



 

 
 

Vi viser til innsendt forslag om ny linje fra YVIA innen naturbruk. En slik utdanning 
ved Rå vil styrke næringens muligheter og skape nye alternativer for ungdommer i 
både Nordland og Troms fylke. 
 

- Utdanningstilbudet ved Stangnes Rå videregående skole kan bidra til 
kortere reisevei og er ideelt for rekruttering fra Sør-Troms. 

- I tillegg er havbruksnæringens leverandørindustri er voksende i regionen 
- Undervisningsmodellen i naturbruk som foreslås ved Stangnes Rå vgs. vil 

kreve lave investeringer for Troms fylkeskommune og vil potensielt kunne 
bidra til god inntjening som kan bidra til videre investeringer ved skolen / 
naturbruksutdanningen. 
 

• Musikk, og drama må opprettholdes i Harstad. Utdanningen musikk og drama er 
uløselig knyttet til nærmiljøet og konsekvensene av nedleggelse/flytting vil bli 
store for hele lokalsamfunnet. Utdanning skal gi en strategisk retning for 
samfunnet. For festspillbyen Harstad, med stor kulturnæring er nedleggelse 
uaktuelt. Dette er den siste utdanningen av denne typen i vår region etter at det 
ble nedlagt i Narvik for noen år siden. Det er et godt eksempel på viktigheten av å 
se hele regionen under ett og det bør legges godt til rette for søkere også fra 
Narvik til denne.  
 

 

 

 

 

 

 

 
 


